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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP   

ZÁPIS z 3. jednání 
Výboru pro národnostní menšiny ZHMP konaného dne 14. 6. 2023 v 16:00 hod. 

Zasedací místnost Rady HMP / 1. patro, MHMP-Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 

Přítomni: Mgr. Jiří Knitl - předseda výboru, Mgr. Jakub Stárek, Mgr. Hayato Josef Okamura, Magdalena 

Valdmanová, Mgr. Bara Soukup, Ing. Eva Tichá, Arina Dolgopolova, Stanislav Nekolný, MBA, Mgr. Jakub 

Stárek, Mgr. Michal Vronský, Bc. Vratislav Freund, Auhen Sidoryk, PhDr. Petr Balla, Ján Balog, Mgr. Petr 

Skala, Ing. Igor Zolotarev, CSc., Ing. Eva Zajíčková, Branka Jočić  

 

Omluveni: MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. – ředitel odboru KUC MHMP (tajemník), Bc. Jan Kolář, Mgr. Olga Mandová, 
Mgr. František Bányai, Michal Lašo, Irena Nováková, Mgr. Natalie Kalajdžievová, Ph.D., Bc. Duc Anh Le, 

Ph.D. Mgr. Malgorzata Ewa Bejšovcová 

 

Hosté: Mgr. Hana Nápravníková, MgA. Sevdalina Kovářová Kostadinova, Jana Krásná, Mgr. Jakub Štědroň, 
Ph.D., Mgr. Radek Novák, Tadeáš Mertlík, Master, PhDr. Renata Weinerová, CSc., Dana Gregorová, Mgr. 

Jana Hajná, Ing. Michal Panocha, PhDr. Andrej Sulitka, CSc. 

   

Jednání řídil: Mgr. Jiří Knitl, předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP      
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu jednání a zápisu z 2. jednání dne 10.5.2023 

3. Volba ověřovatele zápisu z 3. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

4. Informace k přípravě dotačního programu pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

5. Aktuální informace německé národnostní menšiny k ZŠ německo-českého porozumění Thomase Manna, 
o.p.s. a Gymnáziu Thomase Manna z.ú. 

6. Implementace Strategie romské integrace v HMP pro roky 2022 - 2030 

7. Dům národnostních menšin o.p.s. (aktuální informace o činnosti a příprava Setkání národnostních menšin) 

8. Nabídka spolupráce v rámci přípravy časopisu Kamarádi 

9. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

10. Různé 

 

K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Mgr. Jiří Knitl (dále jen „předseda Výboru“) přivítal přítomné členy Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

(dále jen „Výbor“) a v 16:06 hodin zahájil 3. jednání Výboru. V čase zahájení jednání bylo přítomno 14 členů, 
Výbor byl tedy schopen usnášení. 
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2. Schválení programu jednání a zápisu z 2. jednání dne 10.5.2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru vyzval přítomné, zda nemají připomínku nebo podnět k doplnění zápisu z minulého jednání. 
Následně požádal přítomné, zda mají nějaké návrhy ke změně programu. Jelikož tomu tak nebylo ani v jednom 
případě, bylo přikročeno k hlasování. 

 

 

Usnesení č. U-VNM-0009 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c hv aluj e  

1.  program 3. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

2.  zápis z 2. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP konaného dne 10.5.2023 

 

pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

 

3. Volba ověřovatele zápisu z 3. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru požádal přítomné, aby bylo přistoupeno k hlasování ve věci ověřovatele zápisu ze 3. jednání 
Výboru s tím, že navrhl, aby ověřovatelkou zápisu byla členka Výboru - Ing. Eva Tichá. Nikdo neměl jiný návrh a 
bylo tedy přistoupeno k hlasování. 
V průběhu projednávání uvedeného bodu přišla na jednání v 16:08 členka Výboru Mgr. Bara Soukup – počet 
členů stoupl na 15.  

 

Usnesení č. U-VNM-0010 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c hv aluj e  

ověřovatelem zápisu z 3. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - Ing. Evu Tichou 

pro: 14, proti: 0, zdržel se: 1 (Ing. Tichá) 

4. Informace k přípravě dotačního programu pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru uvedl, že připravovaný dotační program HMP pro oblast národnostních menšin pro rok 2024 
neobsahuje zásadní změny a předal slovo Mgr. Hajné. 

Mgr. Hajná sdělila, že vzhledem ke skutečnosti, že oddělení národnostních menšin a cizinců MHMP, nebyly 

zaslány žádné připomínky či návrhy k doplnění zmíněného dotačního titulu, tak je program identický 
s programem letošním (nastavení programu a jeho opatření). Připomněla, že na předchozím jednání Výboru 
byli členové vyzváni, že mohou zasílat návrhy na aktualizaci. Následně doplnila, že předložený návrh programu 

neobsahuje v tuto chvíli žádost o programovou dotaci, jelikož na ní pracuje externí firma a následně ještě 
sdělila, že předložený program není doplněn také o vzor veřejnoprávní smlouvy, která bude předložena dle 

současné podoby doporučené odborem legislativním a právním MHMP pro dané období. Samozřejmě budou 
zohledněna doporučení uvedeného odboru, které vznese v rámci připomínkového řízení než bude materiál 
předložen Radě HMP k projednání. Lhůta pro podání žádostí o programovou dotaci je navržena na začátek 
října 2023. Pokud by došlo k neočekávané prodlevě se schválením programu, tak by se lhůta musela posunout, 

jelikož musí být brána v potaz skutečnost, že program musí být zveřejněn nejpozději 30 dnů před lhůtou pro 
podání žádostí.  
J. Balog se zeptal, zda celkový objem finančních prostředku na uvedený program zůstává stejný jako pro 
program v letošním roce.  
Mgr. Hajná reagovala, že se nepředpokládá s navýšením oproti rozpočtu letošního roku, který byl na program 

určen, ale záměrem je, aby u dotačního programu na oblast integrace cizinců pro rok 2024 došlo k navýšení, 
jelikož aktuálně není předpokládáno vyhlášení speciálního dotačního titulu na adaptaci a integraci ukrajinských 
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uprchlíků jako tomu bylo v roce letošním z prostředků Unicef – tj. je nutné navýšení alokovaných prostředků 
zohlednit v rámci připravovaného dotačního programu pro oblast integrace cizinců pro rok 2024.  

J. Balog se ještě zeptal, zda by se v rámci dotačního programu pro oblast integrace cizinců pro následující rok 

mohly podporovat projekty zaměřené na humanitární pomoc. 
Mgr. Hajná reagovala, že z povahy uvedené aktivity (humanitární pomoc) se jedná především o sociální 
záležitost. Dotační programy pro oblasti národnostních menšin a integrace cizinců však nejsou nastaveny na 
aktivity této povahy.   
Předseda Výboru sdělil, že pokud nastane potřeba využití humanitární pomoci, tak si myslí, že HMP vyčlení 
finanční prostředky, jako tomu bylo doposud. 
V průběhu jednání přišel v 16:13 člen Výboru Mgr. Jakub Stárek – počet přítomných členů stoupl na 16. 

 

Usnesení č. U-VNM-0011 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na v ědomí  

informace k přípravě dotačního programu pro oblast národnostních menšin na rok 2024 a aktuální  
návrh podmínek pro uvedenou oblast 
pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

 

I I .   doporuč uj e  

návrh podmínek dotačního programu pro oblast národnostních menšin předložit k projednání Komisi  
Rady HMP pro udělování grantů v oblasti národnostních menšin a integrace cizinců a následně k  
projednání Radě HMP 

pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

 

5. Aktuální informace německé národnostní menšiny k ZŠ německo-českého porozumění Thomase 
Manna, o.p.s. a Gymnáziu Thomase Manna z.ú 

Předkladatel: Irena Nováková, členka Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - zástupkyně německé 
menšiny 

Předseda Výboru předal slovo Mgr. Novákovi, který byl pověřen předkladem tohoto bodu, Irenou Novákovou, 
zástupkyní ve Výboru za německou menšinu.  
Mgr. Novák připomněl, že se tímto tématem Výbor v minulém volebním období zabýval a rovnou předal slovo 
ředitelce ZŠ německo-českého porozumění, Mgr. Haně Nápravníkové, která úvodem představila zaměření 
školy. Škola se zaměřuje zejména na děti z bilingvních rodin. Vzdělává v německém a českém jazyce. Podotkla, 

že škola připravuje děti na víceletá gymnázia. Jedná se o nekomerční školu, školné je od 1. do 5. třídy fixní - bez 

navýšení, aby rodiče dětí věděli náklady na studium dopředu. 

Následně informovala o skutečnosti, že v červnu roku 2021 dostala instituce výpověď z nájmu prostor, od MČ  
Praha 8, i když nájemné řádně hradila. Výpovědní doba je 5 let. Doposud uběhly 2 roky a zdlouhavá jednání 
nemají žádný výstup. Instituce by potřebovala nějaké rozhodnutí, aby věděla, jak jednat dál. Dále uvedla 

informace o zamítavém postoji MČ Praha 8 k záměru odkoupení pozemku ze strany Gymnázia Thomase Manna 

– jedná se o pozemek na němž se, budova instituce nachází. MČ byla nabídnuta dle jejího názoru solidní částka 
na rekonstrukci budovy. Smlouva byla připravena k podpisu, nicméně následovaly komunální volby a jednání 
se zastavila.  

Předseda výboru poděkoval za přiblížení dané kritické situace a zmínil, že daná situace byla skutečně 
předmětem jednání Výboru již v minulém volebním období. Z tohoto důvodu byl jako předseda Výboru 

v minulém volebním období požádán, aby vstoupil do jednání s MČ Praha 8, se kterou došlo k jednání na toto 
téma, a měl za to, že výstupy vzešlé z jednání se posouvají směrem vpřed.  
Závěrem tohoto bodu uvedl, že pokud navržené usnesení tohoto bodu bude schválené, tak vstoupí do jednání 
s MČ Praha 8 a radním HMP pro oblast školství, společně se zástupci německé národnostní menšiny a vedením 
ZŠ německo-českého porozumění Thomase Manna, o.p.s. a Gymnázia Thomase Manna z.ú.  
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Usnesení č. U-VNM-0012 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na v ědomí  

aktuální informace německé národnostní menšiny k ZŠ německo-českého porozumění Thomase  
Manna, o.p.s. a Gymnáziu Thomase Manna z.ú 

pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

 

I I .   ž ádá  

předsedu Výboru pro národnostní menšiny ZHMP, aby vstoupil v jednání s MČ Praha 8 a radním hl.  
m. Prahy pro oblast školství, společně se zástupci německé národnostní menšiny a vedením ZŠ  
německo-českého porozumění Thomase Manna, o.p.s. a Gymnázia Thomase Manna z.ú. 

pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Po projednání tohoto bodu opustila jednání Mgr. Hana Nápravníková. 

 

6. Implementace Strategie romské integrace v HMP pro roky 2022 - 2030 

Předkladatel: Ján Balog, člen Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - zástupce romské menšiny 

Předseda Výboru předal slovo zástupci romské menšiny ve Výboru J. Balogovi, který připomenul, že se jedná o 
strategický dokument, který přijalo Zastupitelstvo hl. m. Prahy svým usnesením v minulém volebním období a 

je v plánu zřídit Pracovní skupinu Výboru k implementaci Strategie romské integrace v HMP (dále jen „SRI“).  

Předseda Výboru uvedl, že zřízení pracovní skupiny povede ke koordinaci implementace SRI. 

Bc. Jan Dužda doplnil, že je odpovědný zejména za implementaci větve etnické emancipace a participace Romů 
na veřejném životě, dále větev boje proti diskriminaci, anticiganismu a předsudečnému násilí. Implementaci 

větve sociálně integrační má na starosti Centrum sociálních služeb Praha (příspěvková organizace HMP) - 

konkrétně zde spolupracuje s   M. Hajskou. Samozřejmě jako romský koordinátor bude spolupracovat na 

ostatních prioritách (sociální větev) SRI. Závěrem toho bodu uvedl, že v případě, kdy bude mít někdo dotazy, 
může se obrátit na něj, Mgr. Hajnou či na J. Baloga.  

 

Usnesení č. U-VNM-0013 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na v ědomí  

informace k implementaci Strategie romské integrace v HMP pro roky 2022 – 2030 

pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

 

I I .   doporuč uj e  

zřízení Pracovní skupiny Výboru pro národnostní menšiny ZHMP k implementaci Strategie romské  
integrace v HMP pod vedením Jána Baloga, člena Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - zástupce  
romské menšiny 

pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

 

V 16:30 hod. odešel Mgr. Michal Vronský. Počet přítomných členů klesl na 15.   

7. Dům národnostních menšin o.p.s. (aktuální informace o činnosti a příprava Setkání národnostních 

menšin) 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru předal slovo Mgr. Štědroňovi, Ph.D. řediteli Domu národnostních menšin o.p.s. (dále jen 
„ředitel DNM“), který přítomným sdělil, že bude postupně utlumována výuka českého jazyka ukrajinských dětí, 
aby se postupně DNM soustředil na národnostně menšinová témata. Následně informoval přítomné o 

plánované významné tradiční akci na území hl. m. Prahy – Setkání národnostních menšin, kterou DNM 

každoročně organizuje. Partnery akce jsou opět Národní muzeum a Národní knihovna. Aktuálně již 22. ročník 
bude zaměřen na divadlo, novým partnerem pro tento ročník je Divadlo Na Zábradlí. Plánovaným termínem 
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akce je 30. listopad 2023. Závěrem svého příspěvku pozval do DNM přítomné na výstavu obrazů výtvarnice 
Martiny Loman Foglové. Výstava nese název Ve stínu slunce.  
O slovo se přihlásil Mgr. Novák, který poděkoval zástupcům z řad národnostních menšin, kteří pomáhali na 
stánku DNM při akci Svět knihy. Také vyjádřil poděkování Ing. Tiché, která na stánku také pomáhala. Ředitel 
DNM se přidal k vyjádření poděkování.    
Předseda Výboru poděkoval za zmínění výjimečné akce Setkání národnostních menšin a doplnil, že během 
akce proběhne 3. slavnostní předání ocenění předsedy Výboru za přínos k rozvoji menšinových kultur a 
interetnického porozumění v HMP. Nominační proces je popsán ve schválené Koncepci politiky HMP ve vztahu 

k národnostním menšinám pro období 2021-2025 a součástí zápisu je formou přílohy poskytnut již nyní 
formulář pro možnost průběžného podávání nominací.  

 

Usnesení č. U-VNM-0014 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na v ědomí  

aktuální informace o činnosti Domu národnostních menšin o.p.s. a k přípravě akce Setkání  
národnostních menšin 

pro: 15, proti: 0, zdržel se: 0 

 

8. Nabídka spolupráce v rámci přípravy časopisu Kamarádi 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru předal slovo MgA. Sevdalině Kovářové Kostadinové, předsedkyni Spolku Zaedno, která 
přítomné v krátkosti seznámila s následujícími informacemi k časopisu Kamarádi:  

• Kamarádi je časopis pro vícejazyčné děti a multikulturní výchovu, ve kterém se objevují jazyky a témata 
všech oficiálně uznaných národnostních menšin v ČR. 

• Časopis je vydáván od roku 2012, všechna čísla jsou k dispozici na webovém portálu 
www.kamaradi.eu. 

• Digitální verze je rozšířena o multimédia a interaktivitu – zejména vlastní obsah a minoritně obsah z 

třetích stran. 

• Náklad je 2000 ks/číslo. 

• Časopis je distribuován zcela zdarma výhradně na objednávky do škol, knihoven a NNO po celé České 
republice. Objednavatelů je nyní přes 500.  

• Ročně přibývá kolem 50 objednávek.  

• Články v jednotlivých jazycích připravuje kolektiv – rodilý mluvčí, překladatel, konzultant, korektor. 

• Časopis je vydáván za finanční podpory HMP a MŠMT i soukromých donorů. 

• Úzká spolupráce s DNM, Evropským domem, s Domy dětí a mládeže, dalšími spolky z národnostních 
menšin, ale i s konkrétními školami, kam je časopis zasílán. 

Po seznámení se s informacemi k dětskému multikulturnímu časopisu Kamarádi se MgA. Kovářová Kostadinová 

obrátila na přítomné s nabídkou širší spolupráce ze strany spolků národnostních menšin, vydavatelů publikací v 
jazycích národnostních menšin a dalším relevantním aktérům z neformálního i formálního sektoru. Nabídnuta 
byla placená spolupráce, a to nejen při vytváření obsahu, ale i při korekturách textu v jazycích menšin či jako 
konzultantům obsahu (zejména v tématech tradic a zvyků národů). Následně uvedla, že případní zájemci o 

spolupráci se mohou obrátit na e-mail - kamaradi@zaedno.org. 

J. Balog reagoval, že v předloženém čísle časopisu nevidí nic k romské národnostní menšině.  
MgA. Kovářová Kostadinová reagovala, že časopis je stránkově limitován. Minulý rok vyšel časopis, který byl 
celý zaměřen na romskou menšinu.  

Ředitel DNM informoval, že časopis je předkládán školám jako pracovní materiál, které navštěvují DNM. 
Potvrdil úspěšnou spolupráci ve vztahu k práci s dětmi a mládeží – hojně jsou využívány právě pracovní listy a 

výukové materiály. Závěrem uvedl, že Spolek Zaedno je nájemcem kanceláře v DNM, který vzešel z řádného 
výběrového řízení na obsazení kanceláří DNM. Případně je možné propojení pro spolupráci tedy i přes DNM. 
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Usnesení č. U-VNM-0015 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na v ědomí  

nabídku spolupráce v rámci přípravy časopisu Kamarádi prezentovanou MgA. Sevdalinou Kovářovou  
Kostadinovou, předsedkyní Spolku Zaedno 

pro: 15, proti: 0, zdržel se: 0 

 

9. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předkladatel:  

J. Balog požádal jako první o slovo z důvodů dřívějšího odchodu. Upozornil na incident s následkem smrti 
mladého Roma, který se udál v Brně. Obviněným je muž ukrajinské národnosti. Upozornil na skutečnost, že se 

ve společnosti objevuje nesnášenlivost romské komunity vůči ukrajinské komunitě a proto prosí, aby Výbor 
přijal usnesení, kterým odsuzuje tento násilný čin jednoho člověka, nicméně se nelze dopouštět paušalizování 
a odsouzení celé skupiny obyvatel. Zároveň upozornil, že ukrajinští mladiství cca ve věku 16 - 19 let způsobují 
konfliktní situace, což není dobré ani pro jednu komunitu.  
Ing. Zolotarev, CSc., uvedl, že je zmíněnou situací znepokojen a je rád, že J. Balog tento čin uvedl na tomto 

plénu. Zmínil, že cesta vedoucí ke zlepšení situace je ve vyjádření upřímné soustrasti rodině zavražděného 
Roma, ale i k monitorování a vedení statistiky kriminality z řad nových ukrajinských přistěhovalců a v případě 
alarmujících výsledků přistoupit k tvrdým a intenzivním opatřením.  
Předseda Výboru upozornil, že získání statistik je složité, upozornil na zohlednění kontextu a potřebu brát téma 

jako sociální problém, jelikož souvisí s dalšími aspekty. Připomenul, že na minulém jednání Výboru G. 
Mubeenová upozornila na skutečnost, že zranitelnou skupinou jsou právě mladí ukrajinští přistěhovalci, kteří 
např.  nenavštěvují školy. Uvedl, že G. Mubeenová bude požádána o vhled do sociálních problémů u 
ukrajinských mladistvých přistěhovalců.  
Upozornil, že je potřebné pracovat s relevantními informacemi a varoval před negativismem – důležité je 

zklidnění situace. Sám se bude aktivně zabývat tématem a důležité spatřuje v jasné identifikaci skupin/skupiny, 

se kterou by se mělo následně pracovat. 

Následně si dovolil přečíst návrh usnesení, o kterém bylo ze strany členů Výboru následně hlasováno.  

 

Usnesení č. U-VNM-0023 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP    

I .   v yj adřuj e  

lítost nad nedávnými událostmi v Brně v souvislosti s násilným incidentem vůči romské menšině a  
současně konstatuje, že není akceptovatelné uplatňovat princip kolektivní viny a vyzývá zúčastněné  
ke klidnému řešení problému 

pro: 15, proti: 0, zdržel se: 0 

 

V 17:00 odešla z jednání Mgr. Bara Soukup – počet přítomných klesl na 14. 

V 17:05 hodin odešli z jednání S. Nekolný, MBA, J. Balog, Mgr. Stárek a M. Valdmanová. Počet přítomných 
členů klesl na 10. 

 

B. Jočić pozvala přítomné na koncert folklórního souboru Radost, který se koná 17. 6. 2023 v Městské knihovně 
v Praze od 19:30 hod.   

V 17:08 se vrátil Mgr. Stárek. Počet přítomných členů stoupl na 11. 

Ing. Zajíčková upozornila na vernisáž Kataríny Štrbové Bielikové, která bude zahájena 14. 6. 2023 v 18: hod. Na 

konci měsíce června proběhne ve Slovenském domě výstava Etnograf a představení slovenského ochotnického 
divadla.  

Mgr. Skala informoval o prezentaci projektu Babylónská věž, která proběhne 15. 6. 2023 v knihovně Václava 
Havla.  

A.Sidoryk neměl žádnou aktuální informaci za běloruskou menšinu. 
V 17:10 se opětovně dostavil na jednání Výboru Mgr. Vronský – počet členů stoupl na 12. 
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Ing. Zolotarev, CSc. informoval o koncertu klasické hudby národnostních menšin, která se uskuteční 30. 10. 
2023 v prostorách Novoměstské radnice. Akci zajišťuje Maria Zacharieva. 
PhDr. Balla zmínil, že maďarská menšina si připomněla v DNM 2. 6. 2023 Den národní soudržnosti.  
Mgr. Novák uvedl, že spolek Jukon pořádá v tomto roce Setkávání nad německou kulturou, které se uskuteční 
11. 7. 2023 v Kinského literární kavárně. Dále upozornil na akce organizace Kulturverband, tedy na přednášky 
pro veřejnost, které se uskuteční v říjnu v Praze. Koncem července, konkrétně 31. 7. 2023 proběhne v Ústí nad 
Labem pietní akt na paměť obětí masakru z roku 1945.  

J. Krásná informovala o svatojánské pouti, která se uskuteční 24. a 25. 6. 2023 v obci Svatý Jan pod Skalou, kde 

proběhne beseda o sv. Janu Poustevníkovi.  
Ing. Tichá informovala, že v 1. polovině července je připravována další humanitární cesta s pomocí na Ukrajinu 

s Prahou 1.   

10. Různé 

Jelikož nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek v rámci tohoto bodu, ukončil předseda Výboru v 17:19 hod. 

jednání.  
 

Další jednání Výboru je naplánováno na 20. 9. 2023 od 16 hodin na MHMP. 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Jiří Knitl 

předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

 

 

 

 

Přílohy:  
Příloha č. 1   - Formulář pro možnost podávání nominací na ocenění předsedy Výboru za přínos k rozvoji 

menšinových kultur a interetnického porozumění v HMP  

Příloha č. 2   - Vyjádření romské a ukrajinské národnostní menšiny v ČR k tragické události v Brně 10.6.2023 

(ze dne 15.6.2023) 

 

 

Ověřil: Ing. Eva Tichá, členka Výboru pro národnostní menšiny ZHMP   

 

 

Zpracovali: Ing. Michal Panocha, specialista národnostních menšin, Mgr. Jana Hajná, vedoucí oddělení 
národnostních menšin a cizinců   


